
Ezeltje prik  
 
Ken je Ezeltje prik nog? Dat spel waar je blind de staart op de billen van de ezel moet 
prikken. Zo heb ik naar het commissiedebat van de 
Tweede Kamer gekeken.  
Er was enorm veel kritiek van de oppositie partijen 
over het feit dat het stelsel met twee jaar was 
uitgesteld. Het ging helaas meer over het uitstel dan 
het ging over de inhoud. Het leek wel een 
principekwestie te worden en dat men blind ging op 
het uitstel en dat dit echt niet kon zonder te kijken 
naar wat erachter lag.  
Feit is dat het concept gewoon nog niet werkbaar is. 
Feit is dat de tijd te kort is om het werkbaar te krijgen 
zonder het maken van fouten door tijdsdruk. Feit is 
dat de uitvoerders het systeem niet kunnen bouwen 
voor 2025. Feit is dat er eigenlijk geen personeel en 
locaties zijn om de verwachte enorme groei op te vangen.  
Helaas zie ik op meer onderdelen van de kinderopvang het toepassen van het Ezeltje 
prik principe.  
 
Zorgvuldigheid 
Toch zijn wij blij met deze uitstel. Na meer dan zes maanden intensief samengewerkt 
te hebben met #SZW en de andere branchepartijen zagen wij dat we nog niet klaar 
zijn voor een definitief stelselontwerp. Op de inhoud is nog veel te bespreken en 
zorgvuldigheid is hier geboden. Onderwerpen als juridisch verantwoordelijk, 
terugvorderingen, verhoogde administratie en bewijslast, maar ook de snelheid van 
het toekennen van recht, het bijkomende risico voor de kinderopvangorganisatie, het 
structureel afwezig zijn van kinderen doordat ouders mogelijk meer inkopen en de 
kans dat ondernemers hier "misbruik" van zouden maken zijn punten die volgens 
BVOK nog echt aandacht nodig hebben.  
 
Waar staat het kind in het nieuwe stelsel 
De minister geeft aan dat het doel van het stelsel het bevorderen van de ontwikkeling 
van elk kind is en ouders mogelijk maken om werk en zorg makkelijker te 
combineren. Helaas lijkt in de uitwerking de ontwikkeling van het kind nergens terug 
te komen. Als we dan kijken naar de toegankelijkheid van de kinderopvang zal deze 
niet door het stelsel worden bevorderd in 2025. De vraag is of dit in 2027 wel zo is. 
Hetzelfde geldt voor de toegang van nieuwe ouders. Het aantal plekken groeit niet of 
nauwelijks door het personeelstekort. Mensen die willen gaan werken zullen op een 
wachtlijst komen. Er moeten eerst een aantal problemen worden gestabiliseerd of 
opgelost voordat je een nieuw stelsel kan introduceren.  
 



Wat gebeurt er met de MKB ondernemers in het nieuwe stelsel 
Met de Branche Verenging Ondernemers Kinderopvang merken we nu al dat de 
regeldruk enorm is voor de ondernemers. Daarbij komt een toename in de 
administratieve last zeker voor de kleine ondernemers. Het blijkt nu al dat de kleine 
ondernemers lokaal steeds meer verdwijnen. Hierdoor moeten ouders verder reizen 
om hun kind naar de opvang te brengen. Ook wordt de keuzevrijheid steeds 
beperkter. Het is van groot belang om deze MKB ondernemers niet te vergeten.  
Een prijsregulering of prijsplafond (om winsten te beperken of zelfs helemaal af te 
schaffen) zou voor deze ondernemers funest zijn. Zij moeten zelf een uurprijs kunnen 
bepalen afgaande op de lokale kosten van bijvoorbeeld huisvesting. Er werd tijdens 
het debat erg veel geroepen over die noodzaak van een prijsplafond of 
prijsregulering. Vooral omdat dit in het rapport van Decisio werd genoemd als 
mogelijke maatregel. Maar ook hier is het Ezeltje prik van toepassing. Het onderzoek 
van Decisio is gedaan vanuit de gedachte dat Private Equity enorme overwinsten 
leken te maken. Uit het onderzoek van SEO blijkt dit helemaal niet zoveel te zijn als 
men denkt. Er is geen sprake van enorme overwinsten en de hoeveelheid Private 
Equity als aandeel in de markt is slechts 12%.  De vraag is dan ook: zijn deze 
adviesmaatregelen wel relevant? Worden deze niet in een verkeerde context 
geplaatst?  
Ik vind van wel. Regelmatig wordt er door de media, politiek en andere partijen een 
aspect gepakt en de context wordt dan even “vergeten”. Dit heeft niets met 
transparantie te maken en zorgt voor desinformatie. Je kunt niet willekeurig een 
maatregel ergens uitplukken en dat op de kop van de ezel prikken. Laten we de staart 
daar prikken waar die hoort. 
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